
Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

10. 11. 2023 13:30–15:00 

 

Přítomní členové výboru: Martin Brabec, Hynek Janoušek, Ondrej Majer, Jan Mervart, Pavel 
Nývlt, Alena Sarkissian. 

Výbor prodiskutoval možné důvody nízké účasti na členské schůzi, která se konala 11. října 
2023 a věnovala se problematice atestací a hodnocení. Výbor se shodl, že příští členská 
schůze se bude konat v únoru či březnu 2024 v hybridním formátu, její agenda nebude tak 
jasně ohraničena předem a bude v ní prostor pro podněty řadových členů. 

Alena Sarkissian informovala o schůzce předsedů ZOO s vedoucí hospodářské správy a 
s novým ředitelem FLÚ, která se konala 9. listopadu a věnovala se změnám ve výplatách 
z FKSP zapříčiněným tzv. „konsolidačním balíčkem“: Zaměstnavatel nebude od r. 2024 
přispívat 2% celkového objemu mezd a odměn, ale jen 1% z mezd bez odměn, navíc ½ takto 
snížené částky musí jít na „produkty spojené se spořením na stáří“. To znamená, že příští rok 
bude FLÚ z FKSP vyplácet pouze příspěvek na stravenky a na penzijní spoření. Vedení FLÚ i 
výbor ZOO jsou si vědomi slabiny tohoto opatření, totiž že příspěvek na penzijní spoření pro 
jednotlivé zaměstnance bude tím nižší, čím více zaměstnanců bude příspěvek na penzijní 
spoření čerpat. Bližší informace podá hospodářská správa v příštím roce v náležitém 
předstihu. Také dojde ke zrušení stravenkových karet UP a příspěvek na stravenky bude 
vyplácen formou paušálu. Předsedové budou apelovat na členy ZOO, aby do konce roku 
2023 vyčerpali všechny prostředky ze své benefitní (nikoli stravenkové) karty UP, které se 
jinak vrátí do FKSP a budou se vyplácet podle pravidel platných od příštího roku. 

Alena Sarkissian a Jan Mervart dále referovali o následné schůzce předsedů ZOO s novým 
ředitelem FLÚ. Ve věci zvýšení mezd mu nabídli spolupráci v tlaku na předsednictvo AV ČR 
a informovali ho o koordinaci odborů v rámci 3. vědní oblasti. Ředitel nemá námitek k účasti 
ZOO na úpravách atestačního řádu a v pracovní skupině k otázce standardů hodnocení 
(které nebudou stejné pro celý FLÚ, ale budou zohledňovat specifika jednotlivých oborů). 
Hovořilo se též o funkci ombudsmana/ombudsmanky a etické komise FLÚ a možnosti 
společného tlaku na předsednictvo AV ČR s cílem vytvořit tuto pozici v AV nebo její 3. vědní 
oblasti, a o dotazníku k otázkám sociálního bezpečí a genderově podmíněného násilí 
v akademickém prostředí. Další setkání předsedů ZOO s ředitelem FLÚ proběhne na konci 
ledna. 

Dále výbor důkladně prodiskutoval různé otázky související s různými výklady ustanovení 
autorského zákona ve věci zaměstnaneckých děl. 

Vzhledem k plánovanému zrušení stravenkových karet se Výbor rozhodl (6 hlasů pro, 0 proti, 
0 se zdrželo) výplaty letošního bonusu členům ZOO neposílat na stravenkové karty, ale 
vyplatit je formou poukázek do supermarketů sítě LIDL, a dále se shodl (6 hlasů pro, 0 
proti, 0 se zdrželo) na vyplacení mimořádné odměny Dagmar Matuškové za tuto 
nejednoduchou agendu. 

Alena Sarkissian informovala, že stav účtu k dnešnímu dni činí 212.499,– Kč. 

Termín další schůze výboru byl předběžně stanoven na 24. ledna 2024 ve 14:00. 


